
 

 

Protokół Nr XII/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 września 2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
20 

 

Z inicjatywy Przewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kaczorkiewicza 

uczczono chwilą ciszy pamięć tragicznie zmarłych w wypadku pod Berlinem 

byłego Radnego Bogdana Melnarowicza i jego małżonki Urszuli.  

26 września minął rok od tej tragedii. 

 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 16 innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Justyna Darłak – inspektor ds. zagospodarowania przestrzennego, 

drogownictwa i działalności gospodarczej 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Ocena organizacji i przebiegu wypoczynku dzieci i młodzieży w sezonie 

letnim 2011r. 

10. Ocena organizacji i przebiegu Dożynek Gminnych `2011 w Wierzchowie. 

11. Przedstawienie informacji w sprawie zaawansowania prac nad projektem 

kanalizacji dalszej części gminy oraz ostateczne rozliczenie kosztów 

dotychczasowej budowy kanalizacji w Gminie. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 – druk 

nr 77, 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady odczytał prośbę Wójta Gminy o wprowadzenie pod 

obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 29 września 2011r. projektów 

uchwał: 

1) w sprawie udzielenia z budżetu gminy Wierzchowo pomocy finansowej 

Powiatowi Drawskiemu – druk nr 78, 

2) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Wierzchowo na realizację projektu dotyczącego wykonania remontu 

drogi powiatowej Nr 1994Z Osiek – Wierzchowo – Otrzep, 1991Z 

Wierzchowo – Żabin, 1996Z Żabin – Nowe Laski – droga wojewódzka nr 

177 na odcinku od m. Wierzchowo (z obejściem kościoła) przez Żabin, 

Nowe Laski do drogi wojewódzkiej nr 177 – druk nr 79. 

 

O wprowadzeniu powyższych projektów uchwał pod obrady sesji w dniu 29 

września br. Komisje Rady zostały przez Wójta i Sekretarza poinformowane na 

swoich posiedzeniach. Zamiar wprowadzenia po obrady przedmiotowych 



projektów uchwał został zaakceptowany przez wszystkie Komisje stałe Rady 

Gminy. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał prośbę Wójta o wprowadzenie pod 

obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 29 września br. projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr VII/40/2011 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 31 

marca 2011 r. w sprawie udzielenia dotacji ze środków budżetu Gminy 

Wierzchowo na budowę przyłączy kanalizacyjnych. Z uwagi na wysokie koszty 

obsługi geodezyjnej związanej z budową przyłączy kanalizacyjnych mieszkańcy 

nie są zainteresowani dotacją w wysokości proponowanej w obecnie 

obowiązującym regulaminie. Aby zachęcić mieszkańców do korzystania z 

dotacji oraz zapewnić osiągniecie zakładanych efektów z realizowanej 

inwestycji kanalizacyjnej proponuje się podniesienie poziomu dofinansowania 

do 75% kosztów kwalifikowanych nie więcej jednak niż 800,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wyżej przedstawione wnioski. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

wprowadziła do porządku obrad niżej wymienione projekty uchwał: 

1) w sprawie udzielenia z budżetu gminy Wierzchowo pomocy finansowej 

Powiatowi Drawskiemu – druk nr 78, 

2) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Wierzchowo na realizację projektu dotyczącego wykonania remontu drogi 

powiatowej Nr 1994Z Osiek – Wierzchowo – Otrzep, 1991Z Wierzchowo 

– Żabin, 1996Z Żabin – Nowe Laski – droga wojewódzka nr 177 na 

odcinku od m. Wierzchowo (z obejściem kościoła) przez Żabin, Nowe 

Laski do drogi wojewódzkiej nr 177 – druk nr 79, 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr VII/40/2011 Rady Gminy Wierzchowo z 

dnia 31 marca 2011 r. w sprawie udzielenia dotacji ze środków budżetu 

Gminy Wierzchowo na budowę przyłączy kanalizacyjnych – druk nr 80 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty 

lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia 

bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad 

któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

 



Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XI 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 sierpnia 2011 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XI sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół z X sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 4 do nin. protokołu Radni otrzymali w dniu sesji.  

Na sesji Wójt ustnie uzupełnił informację: 

 wspólnie z Przewodniczącym Rady A.Kaczorkiewiczem prowadził 

rozmowy ze Starostą Drawskim, Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych 

w Drawsku Pomorskim oraz Prezesem Spółki AGRI PLUS  Spółka z o.o. 

w Poznaniu w zakresie remontu dróg powiatowych: Sośnica – Świerczyna 

i ta inwestycja realizowana będzie w roku bieżącym oraz remont drogi od 

m. Wierzchowo (z obejściem kościoła) przez Żabin, Nowe Laski do drogi 

wojewódzkiej nr 177 – ta inwestycja ma być realizowana po 

przygotowaniu dokumentacji i znalezieniu źródła finansowania – być 

może w przyszłym roku. Agri Plus Spółka z o.o. w Poznaniu wyraziła 

wolę przekazania 200 tysięcy złotych na wkład własny dla Gminy 

Wierzchowo w tej inwestycji. 

 uczestniczył w otwarciu biogazowi w miejscowości Giżyno, gmina Kalisz 

Pomorski, oddźwięk okolicznych mieszkańców na temat funkcjonowania 

biogazowi jest pozytywny, każda chętna osoba może zwiedzić 

biogazownię, informując wcześniej o tym zamiarze zarządzającego 

biogazownią, 

 w dniu 26 i 27 września wraz z pracownicą Urzędu K.Kalinowska 

uczestniczył w szkoleniu na temat infrastruktury i środowiska. W 

szkoleniu brał udział Sekretarz Stanu w Ministerstwie Środowiska, który 



poinformował, że rok 2015 jest rokiem ostatecznym, by gminy 

wybudowały kanalizację. Jeżeli nie wybudujemy kanalizacji, to za 

niewłaściwe korzystanie ze środowiska po roku 2015 będziemy płacić 

wysokie kary. Furtką jest to, że gmina mogłaby się wycofać z 

wyznaczonych wcześniej aglomeracji wodno-ściekowej, która dzisiaj 

uznaje, że w przypadku wyznaczonych już aglomeracji do roku 2015 

trzeba osiągnąć 100% podłączenia do instalacji odbioru ścieków i 

oczyszczania. Wójt dodał, że w przypadku wycofania się z aglomeracji 

wodno-ściekowej możemy mieć problem z pozyskiwaniem środków na 

kanalizacje i termomodernizację, pozbawimy się ilości punktów. Nektóre 

gminy wykorzystały czas i skorzystały z dofinansowania, nasza gmina 

tego nie uczyniła – po prostu nie wykorzystała możliwości. Wspólnie z 

Przewodniczącym Rady rozmawiamy z fachowcami z Politechniki 

Koszalińskiej, którzy weryfikują koncepcje budowy kanalizacji w 

pozostałej części gminy. 

 28 września br. uczestniczył w spotkaniu w Mirosławcu, w którym udział 

wzięli: Marszałek Senatu B.Borusewicz, Wicemarszałek Senatu Grażyna 

Sztark oraz Wojewoda Zachodniopomorski M.Zydorowicz. Złożono 

kwiaty pod pomnikiem ofiar katastrofy samolotu CASA. Na spotkaniu 

dyskutowano o ważnych i istotnych dla naszego regionu sprawach. 

 

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana Wójta w 

związku ze złożonym sprawozdaniem. 

 

Głos zabrał radny Stefan Żołynia, Zapytał Wójta, od kiedy obowiązywał czas, 

którego gmina nie wykorzystała na wykonanie kanalizacji i termomodernizacji? 

 

Wójt odpowiedział, że lata 2009-2010. To dzięki wcześniej wykonanej 

dokumentacji mogliśmy w roku 2008 przystąpić do pierwszego etapu inwestycji 

kanalizacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz powiedział, że musimy zrobić 

wszystko, aby móc ubiegać się o środki w przyszłości, musimy mieć 

przygotowaną dokumentację, bo w przeciwnym razie nie będziemy mieć 

pieniędzy ani na kary, ani na inwestycje. 

 

Radny Żołynia powiedział: środki unijne uciekają. Pomimo opracowanej 

dokumentacji, jeżeli nie będzie środków nie będzie inwestycji, a po trzech latach 

wygasną pozwolenia na budowę. Możemy nie mieć szans, jak powiedział Wójt 

na pozyskanie środków „w starym rozdaniu”. Czy nas inwestycje nie przerosną, 

zapytał Rady. 

 



Wójt odpowiedział: nie ma obawy i nie dopuścimy by dokumentacja straciła 

ważność. Wójt poparł wypowiedź Przewodniczącego Rady, że musimy 

wykonać dokumentację, a wykonanie kanalizacji będzie priorytetem. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady przedłożył Radzie informację na temat prac Rady w 

okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie miedzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 9 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 9 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 10 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 9 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
40

 – 11
55 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 7 porządku obrad. 

 

 

 



Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym interpelacje pisemne złożyli Radni: 

Józef Janicki – „zwracam się do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim o naprawę dróg powiatowych przy remizie OSP w Świerczynie. Sa 

to dwie krótkie drogi, obie o długości 60 m. Te drogi były naprawiane, co 

najmniej 30 lat temu. Obecnie jest dziura na dziurze, zagraża niebezpieczeństwo 

dla pojazdów i pieszych, jak również psuje wygląd i wizerunek wsi Świerczyna. 

Proszę o pozytywne załatwienie mojej interpelacji”. 

 

Radny Marek Mikulec złożył 3 interpelacje: 

1. W związku z ciągłym remontem oraz wymianami części 

powierzchni asfaltowej na nowej drodze rondo-Żabinek-

Kalisz Pomorski proszę o udzielenie informacji, co jest 

przyczyna i z jakiego powodu została wymieniona tak 

duża część asfaltu. Kto ponosi koszty tych remontów. 

Wymieniane pasy jezdni są doklejane, co będzie 

skutkować szybkiemu powstawaniu dziur i innych 

uszkodzeń. 

2. Proszę o zagospodarowanie wysepki ronda w 

Wierzchowie oraz uzupełnienie brakujących znaków 

informujących. 

3. Proszę o naprawę dróg gruntowych przy SKR w 

Wierzchowie oraz do p.Wojtczaka, które zostały 

rozkopane przez firmę CARBOTECH ze Szczecina 

podczas kładzenia kanalizacji. Obecnie drogi te są w 

stanie fatalnym. 

 

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych na dzisiejszej sesji chciałby 

zadać pytanie lub złożyć interpelacje. 

 

Interpelacje zgłosili: 

 

Radny Bogusław Pawłowicz zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Pilnie przyciąć gałęzie drzew (lip) rosnących wzdłuż drogi powiatowej w 

Wierzchowie (ul. Lipowa). Bardzo stare drzewa stwarzają duże 

zagrożenie dla poruszających się tą drogą pojazdów oraz osób pieszych 

uczęszczających na cmentarz 

 

Radny Wiktor Majda złożył dwie interpelacje na piśmie o treści: 

 



1. Zwracam się z prośbą do Zakładu Energetycznego w Drawsku 

pomorskim o pilne i szybkie usunięcie awarii oświetlenia ulicy w 

Osieku Drawskim w części południowej, które jest następstwem 

uszkodzenia słupa energetycznego – zał. nr 10. 

Jednocześnie wnioskuje się o założenie lampy oświetleniowej na 

wymienionym słupie energetycznym (punkt oświetleniowy w tym 

miejscu był dotychczas. 

Dziękuję z góry za pozytywne załatwienie. 

2. Zwracam się z prośbą do Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie o obcięcie suchych konarów drzew rosnących przy 

rozwidleniu drogi powiatowej i gminnej w Osieku Drawskim. 

Spadające konary stwarzają niebezpieczeństwo dla pojazdów i osób 

– zał. nr 11. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie dwie interpelacje o 

treści: 

 

1. Założyć lampę oświetleniowa uliczną przy posesji Pani 

Reginy Szczecińskiej w Świerczynie (nr posesji 64), która 

po uszkodzeniu została zdemontowana. 

2. Radna ponawia interpelacje z dnia 31 stycznia 2011r. w 

sprawie przycięcia korony drzewa rosnącego przy posesji 

Nr 84/2 w Świerczynie (przy sklepie p.Andrzeja 

Prętkiego). 

 

Ponadto Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska wystąpiła z 

prośbą do Wójta, aby informacje o zbiórce odpadów 

wielkogabarytowych wywiesić, co najmniej dwa tygodnie 

przed planowaną zbiórką oraz spowodować, aby zbiórka 

odpadów odbywała się na zasadzie wystawki odpadów 

wielkogabarytowych przed posesją. 

 

Radny Ryszard Borowicz zgłosił jedną interpelację ustnie i jedną interpelację na 

piśmie o treści: 

 

1. Podjąć działania w celu zabezpieczenia częściowo 

uszkodzonych dwóch budynków w miejscowości 

Wielboki w gminie Wierzchowo położonych po obu 

stronach wjazdu do Wielobok od strony Świerczyny – 

wystąpić do nadzoru budowlanego. 

2. Proszę o wycięcie suchego świerka na cmentarzu w 

Sośnicy. Jego ewentualny upadek mógłby zniszczyć 

nagrobki – zał. nr 12. 



 

Radny Marek Banaszek złożył na piśmie dwie interpelacje o treści: 

 

1. Proszę o zniwelowanie różnicy w wysokości drogi powiatowej z droga 

gminną w miejscowości Będlino przy przystanku autobusowym (droga 

brukowa). Różnica wysokości stwarza niebezpieczeństwo dla 

uczestników ruchu drogowego i doprowadza do szybszego zuzżcia 

elementów zawieszenia w samochodach i innych pojazdach, a także 

dla ruchu pieszego – zał. nr 13. 

2. Ponawiam wniosek o założenie jednej lampy oświetlenia ulicznego w 

Będlinie przy posesji p.Zalewskiego, p.Kapturkiewicza i p.Wnuk. 

Jak daleko posunięta jest realizacja założenia punktu oświetlenia 

ulicznego przy posesji p.Michalskiego, p.Krzyżańskiego w 

miejscowości Będlino. 

 

Radny Adam Samulewski zgłosił ustnie jedną interpelelację o treści: 

 

1. Naprawić przystanek autobusowy usytuowany po lewej stronie drogi 

powiatowej przy wjeździe do miejscowości Żabinek od strony ronda – 

brak bocznej ściany. 

 

Radny Kazimierz Pajor poparł prośbę radnej Heleny Jutrzenka-Trzebiatowskiej 

o odpowiednio wcześniejszą informację o odbiorze odpadów 

wielkogabarytowych i odbiór bezpośrednio z posesji. 

 

Radny Stefan Żołynia, w związku z zaplanowanym na dzień 30.09.2011r. 

odbiorem prac związanych z wykonaniem chodnika i jezdni w miejscowości 

Żabinek poprosił Wójta by Komisja dokonująca odbioru prac zwróciła uwagę na 

namalowane pasy, które kończą się na skarpie. Jeżeli to przejście ma spełniać 

swoją funkcję, należałoby dobudować chodnik. 

 

Radny odniósł się również do zapisu w zarządzeniu Wójta w sprawie 

opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu gminy na rok 2012 

oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej od 2012r., pkt 2 w §9. Zapytał, jakie 

będą plany oszczędnościowe, jeśli chodzi o GZGK w Wierzchowie. 

 

Na powyższe zapytanie Przewodniczący Rady od razu odpowiedział, że każdy 

radny ma prawo zgłaszać zapytania na posiedzeniach Komisji i poprosił o 

zgłaszanie tego typu zapytań na posiedzeniach Komisji. 

 

Radny Józef Janicki zapytał, co dalej z drogą do p.Trąbińskich, bo nie została 

skończona. 

 



Wobec braku zgłoszeń dalszych interpelacji i zapytań, Przewodniczący Rady 

zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka Radomyśla 

Wiktoria Możdżeń, która powiedziała, że droga Żabinek – Radomyśl jest bardzo 

niebezpieczna ze względu na spadające konary drzew. Również w Radomyślu 

na terenie dzierżawionym od Agri Plus rosną topole, które niszczą hydrofornię. 

Poprosiła o podjęcie wszystkich możliwych działań o wycięcie wszystkich 

topoli. 

 

Radny Powiatu Drawskiego Janusz Przybyła poinformował o sytuacji Szpitala 

Powiatowego w Drawsku Pomorskim. Stwierdził, że decyzja radnych 

powiatowych o oddaniu szpitala operatorowi zewnętrznemu była spowodowana 

tym, iż Powiat nie jest w stanie zrobić już nic więcej. Zainteresowanych jest 

sześć podmiotów, umowa będzie podpisana na 30 lat i operator nie będzie mógł 

zmienić celu funkcjonowania szpitala, ma być tylko lecznictwo medyczne, 

żadna inna działalność. Zadłużenie zostaje po stronie powiatu i wynosi około 

czterech milionów złotych. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz podziękował 

Przewodniczącym Rady Powiatu Drawskiego Januszowi Przybyle i Jerzemu 

Lauersdorfowi za wsparcie przy negocjacjach na temat remontu dróg 

powiatowych na terenie naszej gminy. 

 

Radny Janusz Przybyła powiedział, że należy wystąpić formalnie o zmianę 

proporcji procentowego udziału przekazywanej części środków przez Gminę 

Wierzchowo na remonty dróg powiatowych z 50%/50% na 30%/70% lub 35% 

/65%. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady poprosił  o złożenie informacji z organizacji i przebiegu 

wypoczynku dzieci i młodzieży w sezonie letnim 2011. 

 

Informacje kolejno złożyli: 

1) Dyrektor Zespołu Szkól w Świerczynie – zał. nr 15, 



2) Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie – zał. nr 16, 

3) Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – zał. nr 

17, 

4) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Turystyki w Wierzchowie – 

zał. nr 18. 

Informację: 

- Kierownika Biblioteki Publicznej w Wierzchowie – zał. nr 19, 

- Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych – zał. nr 20, 

- Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie – zał. nr 21 

pod nieobecność W/W odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta 

Augustyniak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10.  

 

 

Ad. 10 

 

 

O złożenie informacji z organizacji i przebiegu Dożynek Gminnych 2011 w 

Wierzchowie Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie Martę Łapińską. 

Informacja pisemna dotycząca zarówno spraw organizacyjnych jak i 

finansowych stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

Dyrektor podziękowała wszystkim za wkład w organizację dożynek. Przyjmuje 

wszystkie zgłoszone uwagi, które będą cenną wskazówką przy organizacji 

przyszłorocznych dożynek, aby wypadły jeszcze lepiej. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podziękował w imieniu Wójta 

wszystkim, którzy włożyli wiele wysiłku i trudu w organizację dożynek. 

Skierował podziękowania do pracowników Urzędu Gminy, którzy wspomogli 

pracowników GOKSiT. 

 

Wójt powiedział, że na najbliższym spotkaniu z pracownikami przekaże 

podziękowania i podziękował Przewodniczącemu Rady za to uznanie. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

 

 



Ad. 11 

 

Informację dotyczącą ostatecznego rozliczenia kosztów dotychczasowej budowy 

kanalizacji w Gminie oraz zaawansowania pac nad projektem kanalizacji dalszej 

części gminy przedstawił Sekretarz T.Suchoński – informacja stanowi załącznik 

nr 23 do nin. protokołu. 

 

W chwili obecnej aktualizowana jest koncepcja budowy sieci kanalizacji w 

pozostałej części gminy. Aktualizacja opracowana zostanie przez pracowników 

Politechniki Koszalińskiej oraz EKOWODROL z Koszalina. Z otrzymanego 

dokumentu wynikać będzie najlepsze rozwiązanie techniczne i finansowe, które 

pozwoli na realizację zadania. 

Wójt dodał, że zaproponuje Radzie wycofanie się z aglomeracji wodno-

ściekowej, ponieważ mają powstać nowe możliwości dla pozyskania środków 

na dofinansowanie mniejszych aglomeracji. Pod uwagę brany jest również 

wariant budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, na którą można uzyskać 

do 90% dopłaty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 11 porządku obrad i ogłosił 

przerwę. 

Przerwa: 13
10

- 13
30

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 12 porządku obrad. 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść wniosku Wójta w 

sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Wierzchowo na rok 2011: 

w §2 zwiększa się wydatki budżetu gminy Wierzchowo na 2011 rok o kwotę – 

378.391,43 zł, 

w tym: 

1. Wydatki bieżące (zał. nr 3) z kwoty 291.391,43 zł na kwotę 299.391,43 zł 

 - związane z realizacją zadań własnych z kwoty 291.391,43 zł na kwotę  

 299.391,43 zł 

2. Wydatki majątkowe (zał. nr 4) z kwoty 87.000,00 zł na kwotę 79.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy Wierzchowo na rok 2011 wraz z autopoprawką: 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 



1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XII/75/2011 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 – 

która stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie następne projekty 

uchwał: 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr XII/76/2011 w 

sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo pomocy 

finansowej Powiatowi Drawskiemu – która stanowi załącznik nr 

25 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr XII/77/2011 w 

sprawie zabezpieznia środków finansowych w budżecie Gminy 

Wierzchowo na realizacje projektu dotyczącego wykonania 

remontu drogi powiatowej Nr 1994Z Osiek – Wierzchowo – 

Otrzep, 1991Z Wierzchowo – Żabin, 1996Z Żabin – Nowe 

Laski – droga wojewódzka nr 177 na odcinku od m. 

Wierzchowo (obejściem kościoła) przez Żabin, Nowe Laski do 

drogi woj. nr 177 - która stanowi załącznik nr 26 do nin. 

protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr XII/78/2011 w 

sprawie zmiany uchwały Nr VII/40/2011 Rady Gminy 

Wierzchowo z dnia 31 marca 2011r. w sprawie udzielenia 

dotacji ze środków budżetu gminy Wierzchowo na budowę 

przyłączy kanalizacyjnych - która stanowi załącznik nr 27 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treści odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych 

interpelacje. 



Wójt wstępnie udzielił odpowiedzi na interpelacje: 

- w sprawie montażu lamp ulicznych – ze względu na kończącą się umowę na 

usługę oświetleniową na terenie gminy Wierzchowo wszystkie inwestycje na 

razie będą wstrzymane, 

- interpelacje w sprawie wycinki drzew zostaną przesłane do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, 

- w sprawie odbioru odpadów wielkogabarytowych należy porozmawiać z 

Zakładem Usług Komunalnych w Złocieńcu, 

- nie jest w stanie określić terminu utwardzenia placu przystankowego (zajezdni) 

w Żeńsku. Plac na pewno zostanie utwardzony. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zamknął punkt 13 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Wójt poinformował, że zamierza przekazać boisko ORLIK w administrowanie 

Dyrektorowi Gimnazjum w Wierzchowie.  

Radna H.Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała, czy będą opłaty za korzystanie z 

boiska.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

Wójt odpowiedział, że nie będzie opłaty. 

 

Radna Jolanta Augustyniak powiedziała: hala widowiskowo-sportowa 

okupowana jest przez Gimnazjum, sprawiedliwie byłoby, gdyby piecze nad 

Orlikiem przekazać Szkole Podstawowej. 

 

Radny Ryszard Borowicz z kolei powiedział, że tę kwestię należałoby 

rozwiązać na Komisji Organizacyjnej lub Komisji Kultury w obecności 

dyrektorów. 

 

Radny Adam Samulewski wypowiedział się za przekazaniem Orlika Szkole 

Podstawowej. 

 

Radny Józef Wódz powiedział: aby Hala Widowiskowo-Sportowa i boisko 

Orlik miały służyć społeczeństwu powinny być przekazane w administrowanie i 

zarządzanie Gminnemu Ośrodki Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 14 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 15. 

 

 



Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad XII sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 14.
20

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. J.Darłak   ………………… 

 

2. D.Łukaszewska  ………………… 


